
 
 
  
 

 
 
 
 
 
 

 
  2024 ספטמבר  17  שלישי   יום

 3ישיבה   -הוועדה לאיכות הסביבה  

  נוכחים:  

  חברי הועדה:
  ליאור זיוון (יו"ר הועדה)

  תמיר יונגר (סגן יו"ר הועדה) 
  דפנה בן ארי (סגנית ראש מועצה)
  מיכל אורון עזאני (חברת מועצה)

  (נציגת איכות סביבה מקומי בנימינה) מיכל זיו
  שירי רוזן (נציגת איכות סביבה מקומי גבעת עדה)

  שפ"מ)   אגףרגב גולן (מנהל 
  

  : ומשתתפים נוספים משקיפי ציבור
  יחיעם אלטשולר (יו"ר הועדה החקלאית) 

  עמוס ויל (מזכיר הועדה החקלאית ונציג החקלאים) 
  רון זליגמן (משקיף ציבור)

  משקיפת ציבור) ליאת הדר (
  

  תתי הוועדות  -חלק ראשון  

  עדכון של רון זליגמן (יו"ר תת הועדה)   –האקלים משבר 

o חודשים  3-4דראפט ראשוני של תוכנית אקלימית למועצה יוכן עד ישיבת הועדה בעוד כ 

  עדכון של מיכל זיו (יו"ר תת הועדה)  – אנרגיות מתחדשות 

o   יעדי הועדה לשנים הקרובות יכללו: הועדה לא נפגשה מאז הישיבה האחרונה אבל 
 אג' נוספות על אנרגיה   6גבעת עדה לרשימת הרשויות שזכאיות ל-הוספת בנימינה

 סולארית 
  ופתרון הקשיים מהניסיון האחרון  קידום גגות סולארים בבתים פרטיים במושבות 
  בכדי לבחון שינויי תמחורים בחינה מתמדת של גגות מבני המועצה ומגרשי הספורט 

  עדכון של שירי רוזן (יו"ר תת הועדה)  – מחזור ופסולת 

o לא נפגשה מאז ישיבת הועדה לאיכות הסביבה האחרונה.   הועדה 

o  פרויקט מחזור בקבוקים בבתי הספר מתקדם. המטרה היא להפוך את המיזם לדרך יעילה
למחזר בקבוקים ובמקביל לגייס כספים עבור בתי הספר או מסיבות הסיום של כיתות ו'. כלל  

 מנהלי בתי הספר היסודיים הביעו עניין בקידום המיזם. 

o  וצפוי לצאת לדרך אחרי החגים. נבחרה החברה המתפעלת. הפרויקט מתקדם - קומפוסטרים   

o  הכריח אותו לעשות  בית המשפט שהמועצה יוצאת למכרז חדש לפינוי פסולת לאחר פסק דין של
 . 24זאת. הקבלן הנוכחי מחויב לחוזה עד סוף דצמבר 



 
 
  
 

 
 
 
 
 
 

 
o   עלה נושא פינת התפעול של אגף שפ"ם במרכז גבעת עדה והצורף להעביר אותה לפעתי

מספר קשיים בנושא כולל עלות גבוהה יותר למועצה, זריקה לפח של כסף  היישוב. רגב העלה 
המקום יהפוך לפינת זבל עבור יישובים סמוכים ותושבים מחוץ  שהושקע במקום וחשש ש

למושבה. הנושא כבר הועלה בפני ראש המועצה מספר פעמים על ידי דפנה, אסתי וליאור. כרגע  
  . לפתור את הסוגיה יש להמשיך לחפש דרכים ההחלטה היא שלא מזיזים את פינת התפעול אבל 

  תת הועדה)   יו"ר ( וליאת הדר עדכון של ליאור זיוון – בעלי חיים + ממשק חקלאות וסביבה 

o  106ליאת מחכה לעדכון ממנור לגבי חיבור האפליקציה של רמת הנדיב למוקד  – פסולת אורגנית  
הקושי הוא בהכנסת המיקומים   מצבורי פסולת אורגנית.  לשל המועצה במטרה לאפשר דיווחים ש 

 דרך האפליקציה של המועצה כשלא מדובר ברחוב אלא שטח פתוח. 

o  בבתי המשפט רגב עדכן שכיום קשה מאוד לחייב עסקים על פסולת עודפת מכיוון שרף ההוכחה
לא  לאולמי האליזה) גבוה מאוד והוכחות נסיבתיות (לדוגמה מצבור אוכל במגשיות מחוץ  

חוק העזר של איכות הסביבה שכרגע נמצא אצל היועמ"ש אחרי שחזר ממשרד   מספיקות. 
 המשפטים אמור לתת מענה חלקי לבעיה. בכל מקרה אכיפה יהיה נושא קשוח. 

o  הבקר ליד גבעת עדה מהוות מטרד עבור תושבי המושבה, בעיקר בהיבטי רעש ולשלשת.  אנפיות
עלה רעיון להוריד את עצי האזדרכת בכדי למנוע מהן מקום קינון. החשש הוא שהן לא ייעלמו  

רגב העלה פיתרון של שימון  אלא יתיישבו על עצים אחרים בתוך היישוב והבעיה רק תחריף. 
והקטנת המפגע. פעולה זו נעשים על ידי  הביצים של אנפיות הבקר ובכך מניעת ילודה של גוזלים 

אם מתמקדים  התזת שמן על העצים מלמעלה ועלולה לפגוע בציפורים אחרות. יחד עם זאת, 
 . לטיפול רגב בעצים המסויימים הנזק האגבי צפוי להיות קטן וסוכם שזהו הפתרון הנכון לסוגיה. 

  עקב היעדרות של נירית אלון(  יובל רוטשטיין עדכון של   – נחלים ( 

o  ישנן הסכמות ראשוניות עם החקלאים בנושא כיסוחים בנחלים . 

o 27.09    יהיה יום ניקיון נחלים בשיתוף עמותת צלול. עלתה הבעיה שהנושא לא תואם אל מול
יש לחשוב בעתיד על  לא שריין תקציב עבור מכולה, פינוי וכד'.  הרשויות הרלוונטיות ואף אחד 

 . ניקיון תיאום טוב יותר עם הרשות המקומית שבשטחה מתוכנן להיות פרויקט ה

o צורך למנוע את התופעה המסוכנת. אין כרגע  ישנו קושי עם כלי רכב שעוברים ליד הנחלים ו
 פתרון מוסכם שעובד גם עם הצרכים החקלאיים. 

o   .מייצרים תוכנית עבודה לניקיון ושיפור איכות המים בנחלים 

  עדכון של תמיר יונגר (יו"ר תת הועדה)   –עצים 

o ע ממתינים לעדכון של חן לאחר  גמיפוי המיקומים הרצויים לנטיעת העצים במושבות הושלם וכר
 סיום התהליך על ידי המועצה.  

o  .לא היה דיון בנושא והדבר  מפאת קוצר הזמן הוצג לועדה חזון העצים והצללה של ועדת עצים
 של דצמבר)  בהמשך השנה (כנראה בישיבת ועדת איכות הסביבה  יתקיים 

o האלה והאלון בגבעת עדה. מדרכות רחבות  עלה נושא המדרכות החדשות ברחובות התאנה ,
 באחריות רגב לבדוק את הנושא. שנבנו עם סלילתו של הכביש אבל ללא בורות לעצים? 

o  .באחריות רגב לבדוק.  עלה נושא מערכות ההשקיה שהוצאו מקומן וחונקות עצים  

   



 
 
  
 

 
 
 
 
 
 

  

נותר מעט זמן יחסית לנושא המרכזי של הישיבה אבל נשמעה סקירה מקיפה מרגב (בנושא   – ריסוסים
  ריסוסים של המועצה) ועמוס ויל (בנושא ריסוסי חקלאים) 

  

  גולן, מנהל אגף שפ"ם)  ב ריסוסי מועצה (עדכון של רג

o  ,אך ורק עם חומרים   106מרסס לפי פניות בנגד מזיקים קבלן ההדברות של המועצה, טבע הדברות
 . שמאושרים על ידי משרד איכות הסביבה

o   פעם עד פעמיים בשנה מרוססים עשבים במדרכות עם טייפון או ראונדאפ ממוקד על העשבים הספציפים
ליאת תעדכן לגבי חומרי הריסוס שנמצאים בשימוש רמת הנדיב למקרה שישנם   בלבד ולא ריסוס גורף. 

   שמאושר בישראל אבל לא בארה"ב.אלטרנטיבות טובות יותר מאשר ראונדאפ  

  ריסוסי חקלאים (עדכון של עמוס ויל, מזכיר הועדה החקלאית) 

o כולל גודל הטיפות,  גבעת עדה היא פיילוט ארצי בנושא ריסוסים. ישנם המון שינויים בתחום -בנימינה
שיטות הריסוס והחומרים שמשתמשים בהם. במקומות בהם ניתן לעשות זאת ישנו מעבר להדברה  

  . משולבת

o   ישנם פקחים קבועים הממומנים על ידי החקלאים שעומדים בין השטחים ומגיעים להחלטות לפי מה
לדוגמה הוא הוריד את כמות  ובשטח של עמוס  כל השטח. הדבר נעשה בשיתוף עם אגרונומים שקורה ב

  . . לדוגמה כיום אם אין מחלה לא מרססים (בניגוד לריסוסי המנע של פעם)70%הריסוסים ב

o  של  דוגמת הבקבוקים נגד זבובים ו"חוטי בלבול" שמפיצים פירומונים החקלאים משלבים הדברה ביולוגית
ניטור של רמת הנדיב   אלו הורידו את רמת הריסוסים בצורה משמעותית.  – עש בכדי למנוע זיווג אמיתי 

  באמת עובדת והורידה את מספר הזבובים. גם הראה 

o  וריסוסים מתבצעים  ישנה רגישות מוגברת לתחומי הממשק שבין המושבות לבין השטחים החקלאיים
דקות כל   20-30היישוב. ריסוסים לא יותר מבשעה שהרוחות מתחת לרמה מסויימת ובכיוון ההפוך מ

  פעם. 

o  פירות על כל   5שיעשו סניטציה ולטא יהיו יותר ממטעים שלא נקטפים מביאים זבובים ולכן פקחים דואגים
ליאת ציינה שחשוב לוודא שהמועצה לא נוטעם עצי הדר במרחב הציבורי עקב הפרות שנופלים  עצים.  40

  והרקב שמביא איתו זבובים שפוגעים באדם ובחקלאות במקביל. 

o  גם עבור ארגוני הסביבה וגם עבור החקלאים ומחפשים דרכים למנוע  קיקיון הועלה בתור נקודה רגישה
  את ההתפשטות שלו. 

o מי שמייצא חייב לעמוד  . זרחן אורגני יצא משימוש. ישנם אויבים טבעיים שיודעים לעשות את העבודה
  ולכן ישנם גם היבטים כלכליים משמעותיים להקטנת כמות הריסוסים למינימום ההכרחי.   Eurogapב

o  עמוס ויחיעם  שבו ישנם לעיתים ריחות חזקים.   653 עלה נושא הפרש של פרות, במיוחד לאורך כביש
  ין פיזור הפרש לבין דסקוס האדמה שאחריו.  בשעות   72לחקלאי יש הסבירו ש 

  

  צעדים עיקריים: 4סוכם שינקטו 

o  (באחריות רגב) שימון עצי האזדרכת בתקופת הקינון של אנפיות הבקר 
o  (באחריות רגב) בדיקת נושא בורות נטיעת עצים ברחובות התאנה, האלה והאלון 
o  בשימוש ברמת הנדיב (באחריות ליאת) בדיקת חומרי הריסוס 
o   טיפול בנושא פינת התפעול בגבעת עדה. יש לחפש פתרונות לנושא שייתנו מענה לקשיים

  של המועצה. 


